
Jeho odchodem jsme ztratili vzácného odborníka, výborného učite
le a laskavého člověka. 

doc. Mgr. Milada Franková, CSc, M.A. 

Díky profesoru Firbasovi 

Kdykoliv mluvil profesor Firbas o brněnské anglistice a její histo
rii , vyzvedával jméno a zásluhy prof. Josefa Vachka jako poválečné
ho znovuzakladatele Anglického semináře a vynikajícího učitele všech 
brněnských anglistů. Avšak pro moji generaci, která již prof. Vachka 
na Filozofické fakultě nezažila, ztělesňoval odedávna roli doyena br
něnské anglistiky tehdy docent Jan Firbas. Jako studenti v polovině 
60. let jsme měli velmi málo tušení o politických problémech kated
ry. Čeho jsme si však převážně všichni byli vědomi, byla zřetelná at
mosféra slušnosti, spravedlivosti a především zápalu pro anglistická 
studia a bádání. U zrodu tohoto ducha brněnské anglistiky prof. Fir
bas nepochybně stál, byl jeho významným spolutvůrcem a nad jeho 
kontinuitou bděl. Rozvoj, stabilita a akademická úroveň katedry 
(i když tento název neměl rád a byl by dal přednost návratu 
k „ústavu") mu ležely na srdci i po převratných změnách v 90. letech, 
kdy prof. Firbas dál neúnavně přednášel a plně se věnoval dění na ka
tedře i fakultě. Nečinil rozdílu mezi lingvisty, literáty či překladateli, 
slova povzbuzení a pomocnou ruku měl pro všechny. Nejednou mne 
upozornil na literárněvědné publikace, které objevil v některém knih
kupectví nebo v antikvariátě. Jeho laskavému zájmu a moudré radě 
dlužím za mnohé, z dob svého studia a především během svého pů
sobení na Katedře anglistiky v posledních deseti letech. 

Vždy si budu vážit toho, že jsem mohla znát světově uznávané
ho lingvistu a vzácného člověka, prof. Jana Firbase. 
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